
 

Protokół  

z posiedzenia KDO przy Wydziale Oświaty w Poznaniu 

   z dnia 27 lutego 2020 r. 
 

 

 
Na posiedzeniu obecni byli: 

p. Wiesław Banaś - Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty  

p. Eliza Malarecka - Kierownik Oddziału Projektów Edukacyjnych i Relacji Zewnętrznych 

Wydział Oświaty w Poznaniu 

p. Marcin Kłopocki – Centrum Inicjatyw Międzykulturowych Horyzonty 

p. Władysław Harasimowicz – Stowarzyszenie Instytut Przestrzeni Publicznej  

p. Edyta Czernecka  - Fundacja Lokalnego Wsparcia Kultury 

p. Justyna Maciejak – Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niesłyszącym AURICULUS 

p. Mariusz Polarczyk - Polski Związek Chórów i Orkiestr 

p. Magdalena Antoniewicz – Polska Akademia Rozwoju 

p. Krzysztof Gmerek  - Towarzystwo Miłośników Miasta Poznania 

p. Małgorzata Matuszko  - Fundacja Artystyczno – Edukacyjna „Puenta” 

p. Joanna Malinowska - Fundacja im. Julii Woykowskiej 

 

Goście: 

 

Przedstawiciele Młodzieżowego Strajku Klimatycznego i Młodzieżowej Rady Miasta, p. Dagmara 

Antczak - Wydział Oświaty w Poznaniu 

 

Porządek zebrania: 

 

1. Powitanie obecnych na posiedzeniu przez Przewodniczącego KDO Krzysztofa Gmerka. 

2. Wystąpienie zaproszonych na posiedzenie KDO Członków Młodzieżowego Strajku 

Klimatycznego.  

3. Wystąpienie zaproszonych na posiedzenie KDO Członków Młodzieżowej Rady Miasta Poznania.  

4. Rekomendacja zwycięskich projektów i nagradzanie zaangażowanych w nie nauczycieli przez 

Wydział Oświaty oraz Prezydenta Miasta Poznania - dyskusja. 

5. Przedstawienie nowego członka KDO. 

6. Praca w Zespołach Problemowych. 

7. Współpraca szkół z NGO-sami. 

8. Wolne głosy, wnioski, dyskusja. 

  

 

Ad 1. 

Zebranych powitał Przewodniczący KDO przy WO UMP Krzysztof  Gmerek. 

 

Ad 2. 

Głos zabrali przedstawiciele Młodzieżowego Strajku Klimatycznego (ruch społeczny będący 

częścią globalnej inicjatywy Fridays for Future). 

Działając, wyrażają swój sprzeciw wobec bierności polityków w obliczu katastrofy klimatycznej. 

Jest to organizacja młodzieży świadomej zagrożenia,  jakim jest katastrofa klimatyczna i walczącej  

o prawo do swojej przyszłości. 

Postulaty MSK: 



- prowadzenie edukacji klimatycznej wśród młodzieży, 

- rozpowszechnienie w mediach informacji o globalnym kryzysie, 

- więcej o klimacie w polityce rządu, 

- większe zainteresowanie tematem globalnego kryzysu wśród polityków, 

- organizacja manifestacji np. „Dosyć słów, tylko czyny”, 

- sadzenie drzew, 

- wyeliminowanie plastiku ze stołówek szkolnych, 

- zwrócenie uwagi na brak edukacji klimatycznej w szkołach, 

- 3 kwietnia b.r. manifestacja na ulicach Poznania, w całej Polsce, Europie, świecie. 

- zwrócenie uwagi na brak wiedzy o kryzysie klimatycznym w programach nauczania przyrody  

i w szkołach, Młodzieżowy Strajk Klimatyczny postuluje wprowadzenie takich zajęć jako 

obowiązkowych, 

- organizują w szkołach zajęcia i projekty, 

- zapraszają na swojego fb oraz instagrama. 

Przedstawiciele MSK byli również zaproszeni na posiedzenie Poznańskiej Rady Pożytku 

Publicznego, gdzie przedstawili swoje postulaty. Finansowanie młodych aktywistów klimatycznych 

to ogólnopolskie lub prywatne granty. Docierają ze swoją inicjatywą do szkół. Współpracują  

z Młodzieżową Radą Miasta Poznania i wzajemnie się wspierają. 

Członkowie KDO zaproponowali udział w Targach Edukacyjnych,  gdzie Młodzieżowy Strajk 

Klimatyczny mógłby się zaprezentować szerszemu gronu oraz uczestniczyć w różnych panelach 

dyskusyjnych. 

Pani Eliza Malarecka poinformowała, iż w Poznaniu odbędzie się Ogólnopolskie Spotkanie 

dotyczące Edukacji Ekologicznej i członkowie Młodzieżowego Strajku Klimatycznego zostaną 

zaproszeni oraz wezmą udział w panelach dyskusyjnych. 

 

 Ad 3. 

Głos zabrali przedstawiciele Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, którzy zaprezentowali szeroki 

wachlarz swoich działań, które prowadzą od 6 lat: 

- zostali wybrani najlepszą Młodzieżową Radą w Polsce, co stanowi spore wyróżnienie, gdyż 

konkurencja była duża, 

- zorganizowali Kongres Młodzieżowych Rad i Sejmików – gdzie młodzi działacze mogli się 

spotkać i wymienić doświadczenia, 

 - pracują w 4 komisjach:  

• ds. Urbanistycznych ( Przestrzeni Miejskiej) - gdzie uczestniczą i prowadzą konsultacje dla 

ZDM-ów, 

• Samorządów Uczniowskich - celem jest pogłębianie współpracy, między samorządami 

szkolnymi, założyli grupę na FB, gdzie zalogowała się większość przewodniczących 

samorządów szkół  Miasta Poznania, 

• Spraw Międzynarodowych - min. brali udział w sympozjach międzynarodowych ( np. w      

            zamku Trebnitz) dotyczących ekologii, 

- planują w najbliższym czasie zorganizować Konferencję Młodzieżową Miast Partnerskich Miasta 

Poznania - wspólne spotkanie i wymiana doświadczeń,  

- zorganizowali projekt  wymiany polsko - niemiecko - gruzińskiej, 

- angażują się w projekty promujące  język polski za granicą, min. koordynują zbiórkę polskich 

książek ( osoba, która dostarczy najwięcej książek, będzie brała udział w wymianie 

międzynarodowej , 

- pracują w komisji przygotowującej III Poznański Kongres Samorządów Uczniowskich, który 

odbędzie się 12 marca w Collegium da Vinci. Obrady dotyczyć będą edukacji, ekologii i 

samorządności . W ramach kongresu odbędzie sie debata moderowana, którą poprowadzi Pani 



Zastępczyni Prezydenta. Odbędą się warsztaty z autoprezentacji i warsztaty dla opiekunów SU. 

również warsztaty z panią Pełnomocnik Prezydenta Miasta Poznania ds. młodzieży i współpracy 

akademickiej (RMWM) Anna Wawdysz  z Wydziału Rozwoju Miasta. Bedzie też o FSU, czyli 

Funduszach Samorządów Uczniowskich.  

 

Ad 4.  

 - koniecznym jest wypracowanie regulaminu opiniowania kandydatur do nagród dla nauczycieli, 

którzy są zaangażowani w realizację projektów proponowanych przez NGO – sy, 

- kwestia rekomendacji projektów zwycięskich i finansowanych przez miasto, a ogłoszonych na 

platformie Witkac przez Wydział Oświaty oraz Prezydenta Miasta Poznania. 

(propozycje: pisma przewodnie dla szkół, Patronat Honorowy Prezydenta Miasta Poznania, plakat, 

listy do szkół np. przez asystenta dyrektora, stworzenie specjalnej strony dla nauczycieli, na której 

będą publikowane projekty rekomendowane przez Wydział Oświaty) . 

 

Ad 5. 

Przewodniczący Krzysztof Gmerek poinformował zebranych o tym, że członkowie KDO są już 

pozgłaszani do zaproponowanych przez siebie Zespołów Problemowych. Czekamy na ogłoszenie 

początku pracy zespołów. Tymczasem będzie systematycznie rozsyłał zaproszenia na posiedzenia 

Komisji Oświaty. 

 

Ad 6.  

Przewodniczący Krzysztof Gmerek przedstawił nowego członka KDO p. Joannę Malinowską – 

Członkinię Zarządu Fundacji im. Julii Woykowskiej. Jest to organizacja kobieca zajmująca się 

edukacją młodzieży, ucząca wrażliwości, empatii, pracującą min. z młodymi dziewczynami, którym 

brak wiary w siebie. 8 marca Fundacja organizuje na Placu Wolności happening "Kobiety na 

pomniki". Bedzie można się przebrać i stanąć na pomniku jako znana z historii postać kobieca.  

Fundacja organizuje również warsztaty w szkołach. 

 

Ad 7.  

Pan Krzysztof Gmerek poinformował zebranych, iż przy Wydziale Oświaty powstała komisja 

złożona z dyrektorów szkół, której celem jest wypracowanie zasad współpracy NGO-sów ze 

szkołami. Organizacja zajęć, wykładów, projektów itd. w szkołach,  będzie uwarunkowana 

koniecznością wyrażenia zgody Rady Rodziców lub Rady Szkoły. KDO przy Wydziale Oświaty 

protestuje przeciwko tworzeniu regulaminu i zasad współpracy bez udziału najbardziej 

zainteresowanych, czyli członków NGO. 

W tej sprawie na posiedzeniu został zgłoszony wniosek formalny o sformułowanie i wysłanie pisma 

do Prezydenta Miasta Poznania, aby członkowie KDO brali udział w tworzeniu regulaminu i zostali 

włączeni do Zespołu Doradczego przy prezydencie Miasta Poznania. 

 

Ad 8. 

- głos zabrała pani Edyta Czernecka, która poinformował zebranych o tym, że przedstawiła 

postulaty KDO na posiedzeniu Poznańskiej Rady Pożytku Publicznego, 

- pan Władysław Harasimowicz wypowiedział sie na temat ankiet dla szkół, które miałyby 

przybliżyć obszary największego zainteresowania w zakresie tworzenia projektów. 

 

 

Posiedzenie zakończył Przewodniczący KDO Oświata Pan Krzysztof Gmerek. 

 

 

Protokołowała  

 

Justyna Maciejak 



Sekretarz  

KDO przy WO UMP 

 

Zatwierdzam. 

Krzysztof Gmerek 

Przewodniczący 

KDO przy WO UMP 

 

 

 


